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一、國立清華大學（以下簡稱本校）半導體研究學院（以下簡稱本院）為提升本院學生之英

語能力，特訂定「國立清華大學半導體研究學院博士班英語能力認定標準」（以下簡稱

本標準）。 
To enhance the English proficiency of students at the College of Semiconductor Research 
(hereinafter referred to as "the College") of National Tsing Hua University (hereinafter referred 
to as "the University"), the following "English Proficiency Standards for the Ph.D. Program at 
the College of Semiconductor Research, National Tsing Hua University" (hereinafter referred to 
as "the Standards") are established. 

二、 本標準適用對象為本院博士班學生。 
These Standards apply to Ph.D. students enrolled in the College. 

三、 本院博士班研究生在申請博士學位考試之前，必須取得下列任一種之英語能力證明： 
Prior to applying for the Ph.D. degree examination, Ph.D. students must present one of the 
following forms of English proficiency certification: 

(一)托福考試成績達IBT 79分或CBT 213分或PBT 550分（應檢附成績證明正本）。 
A TOEFL score of at least iBT 79, CBT 213, or PBT 550 (original score report required). 

(二)IELTS(International English Language Testing System)考試成績達6.5分（應檢附成績證

明正本）。 
An IELTS (International English Language Testing System) score of at least 6.5 (original 
score report required). 

(三)全民英語能力檢定，通過(含)中高級以上。 
Passing the General English Proficiency Test (GEPT) at the High-Intermediate level or 
above. 

(四)曾在英語系國家修得學士(含)以上學位。 
Holding a bachelor's degree or higher from an English-speaking country. 

(五)多益成績750分(含)以上。 
A TOEIC score of 750 or above. 

(六)曾修習本校英文寫作等科號3字頭以上(含)相關課程達3學分以上，且成績達B以上。 
Completion of at least 3 credits of English Writing or related courses at the University with 
course number starting with 3 or higher, with a grade of B or above. 

前項英文能力證明取得之效期，為博士學位考試前五年內有效。 



The English proficiency certification must have been obtained within five years prior to the Ph.D. 
degree examination. 

四、 本要點所稱英語系國家為菲律賓、紐西蘭、澳洲等；印度非屬本要點所列之英語系國家。 
For the purposes of these guidelines, English-speaking countries include the Philippines, New 
Zealand, and Australia. India is not considered an English-speaking country under these 
standards. 

五、 英語檢定考試可由其他具公信力之英語檢定考試做為替代，以符當於歐洲共同架構能力

(CEFR)B2等級(含以上)為標準。其考試種類、通過標準由本院認定之。 
Other recognized English proficiency tests with public credibility may be accepted as 
alternatives, provided they meet or exceed the B2 level of the Common European Framework 
of Reference for Languages (CEFR). The type of test and minimum required score shall be 
subject to approval by the College. 

六、 本標準經院務會議通過後實施。 
These Standards shall be implemented upon approval by the College Affairs Meeting. 


